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مهدی عسگری نائب رئیس کمیسیون 
صنایع و معادن:

سیاست گران سازی مداوم خودرو، 
تصمیمات ضدانحصاری مجلس را 

بی اثر می کند
معادن،  و  صنایع  کمیسیون  رئیس  نائب 
عنوان کرد: کمیسیون صنایع، از ابتدای مجلس 
صنعت  کردن  رقابتی  و  تحول  پیگیر  یازدهم 
خودرو بود که در این راستا، قانون ساماندهی 
صنعت خودرو به منظور بهبود کیفیت و افزایش 
عرضه خودروهای داخلی و واردات خودروهای 
کارکرده و نو را به تصویب رساند اما همچنان 
شگردهای  با  یکبار  هرچندماه  خودروسازان 
مختلف بدنبال کسب مجوز افزایش قیمت از 

مجرای شورای رقابت هستند. 
افزایش  روند  به  انتقاد  در  عسگری  مهدی 
که  فشارهایی  با  گفت:  خودرو  قیمت  مداوم 
عرضه،  عدم  احتکار،  طریق  از  دوخودروساز 
کاهش تولید و اخیرا با شگرد افزایش آپشن و 
شورای  مجوز  کردند،  وارد  اجباری  استاندارد 
کردند  دریافت  را  قیمت  افزایش  برای  رقابت 
تکالیف  از  اجباری  استاندارد  اجرای  درحالیکه 

سالهای قبل خودروسازان بود.
نماینده مردم کرج، فردیس و اشتهارد تنزل 
جایگاه و تغییر در کارکرد شورای رقابت به عنوان 
تنها مرجع رسیدگی به رویه های ضد رقابتی را 
خطری برای این نهاد فراقوه ای عنوان نمود و 
تغییرات  بخاطر  رقابت  شورای  اینکه  افزود: 
ظاهری  و چند میلیون تومانی خودروها ، مجوز 
افزایش 40 درصدی یک خودروساز و 70 تا 180 
میلیون تومانی خودروساز دیگر را صادر می کند 
تامل و تاسف است، چرا که روند  جای بسی 
سال  به  نسبت   1402 سال  ماهه  شش  تولید 
گذشته ، حکایت از رشد تولید 430 هزار دستگاه 
خودرو، اما کاهش  9 تا 18 درصدی عرضه را 

نشان می دهد.
نائب رئیس کمیسیون صنایع و معادن با اشاره 
به اجحاف درحق مشتریان در پرداخت هزینه 
افزودن برخی آپشن های  بهانه  های بیشتر به 
ارزان  خطاب به وزارت صنعت، معدن و تجارت 
افزودن   بهانه  به  باید  گفت: چرا خودروسازان 
پسوند و پیشوند نام خودرو و نصب آپشن از 
متقاضیان هزینه های گزافی را دریافت کنند؟ در 
اطلاعات جدیدی  که خودروسازان حتی  حالی 
نظر می رسد  به  و   نکرده  منتشر  را  ها  ازمدل 
هزینه های  جبران  برای  می خواهد  خودروساز 
خود محصولات قدیمی خود را رنگ و لعاب داده 
و به نام خودرو جدید راهی بازار کند. اما چرا 
وزارت صمت به عنوان متولی صنعت، آنها را 
الزام به توسعه محصول نمی کند؟ با این رویکرد 
محصولات  سایر  قیمت  افزایش  منتظر  باید 
نام،  تغییر  بهانه  به  ساز  خودرو  شرکت های 

استاندارد یا ارتقاء باشیم.
رییس فراکسیون دیپلماسی اقتصادی اضافه 
کرد: درحالیکه خودروسازان بزرگ دنیا با انواع 
بحرانهای تولید و بازار فروش و اخیرا با مساله 
خودروسازان  اند،  شده  مواجه  انرژی  بحران 
دوساله   بصورت  را  خود  محصولات  ما  داخلی 
پیش فروش کرده اند و بدون رضایت مشتریان، 
خودروهای پیش فروش شده را به قیمت فردا 

می فروشند  و ادعای ضرر و زیان هم دارند. 
نائب رئیس کمیسیون صنایع و معادن در پایان 
صحبتهای خود، راه حل خروج خودروسازان از 
زیان را رفع تعارض منافع و تعیین تکلیف ساختار 
سهامداری و تعارض بین قطعه سازان و خودرو 
سازان، افزایش بهره وری، کاهش هزینه های 

مازاد و کیفی سازی محصولات عنوان کرد.

اجرای مانور پدافند غیر عامل در 
مخابرات منطقه گلستان  به مناسبت 

هفته پدافند غیرعامل
مانور پدافند غیر عامل ومدیریت بحران  در 
سطح ادارات مخابرات استان گلستان برگزار شد 
. به گزارش اداره روابط عمومی مخابرات منطقه 
گلستان ، این مانورها در راستای افزایش آماده 
برای  استان  سطح  مخابرات  ادارات  در  سازی 
احتمالی  حوادث  وقوع  و  مخاطرات  با  مقابله 

برگزار شد.   
 حمیدرضا مسلمی ضمن اعلام این خبر گفت 
: این مانورها به مناسبت هفته پدافند غیرعامل 
و با هدف ارزیابی میزان آمادگی پرسنل و کارایی 
مناسب تجهیزات در زمان بحران و ارزیابی زمان 
بازگشت پذیری فرآیندها به شرایط عادی برگزار 

شده است .
وی  عرصه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران را 
از عرصه های مهمی دانست که اهمیت و توجه 

اساسی به آن، ضامن امنیت کشور است.

مدیرکل ارشاد البرز:
اساسی ترین رسالت هنر متعهد 

جهاد تبیین است

استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  مدیر 
متعهد  هنر  رسالت  اساسی ترین  گفت:  البرز 
جهاد تبیین است که ما در استان البرز به آن 

می پردازیم. 
سعید جابری انصاری  در خصوص برگزاری 
دوازدهمین جشنواره تئاتر استان البرز اظهارکرد: 
از ظرفیت و توانمندی گروه های نمایشی تئاتر 
استان البرز می توان در مسیر جهاد تبیین بهره 
برد و پیام ها را به مردم منتقل کرد، اساسی ترین 
رسالت هنر متعهد »جهاد تبیین« است، هنر 
خیابانی  و  مردمی  تئاتر  خصوص  به  تئاتر، 
می توان  آن  از طریق  که  است  بزرگی  ظرفیت 
حرف ها را به طریق هنرمندانه ای با مردم در میان 
همواره  که  همانگونه  داد:  ادامه  وی  گذاشت. 
آیت الله حسینی همدانی نماینده ولی فقیه در 
استان و امام جمعه کرج و مجتبی عبداللهی 
تاکید  تبیین  جهاد  موضوع  در  البرز  استاندار 
داشته اند، ما نیز تلاشمان بر این بوده است که 
در موضوعات و برنامه های فرهنگی _ هنری و 
رسانه ای به ویژه در برگزاری جشنواره ها از جمله 
جشنواره های تئاتر، سینما و رسانه، با پرداختن 
جمعیت،  جوانی  خصوص  در  موضوعاتی  به 
مشارکت  با  انتخابات  و  آفرینی  امید  عدالت، 
دادن نهادهای مردمی به این امر مهم بپردازیم. 
دبیر ستاد اطلاع رسانی دولت در استان البرز 
گفت: در رویداد مهم دوازدهمین جشنواره تئاتر 
اثر  و 21  اثر صحنه ای  امسال 42  البرز  استان 
خیابانی به دبیرخانه جشنواره ارسال گردید که 
بعد از بازخوانی و بازبینی آثار 10 اثر صحنه ای 
و 4 اثر خیابانی به مرحله نهایی راه یافتند که 
آغاز  را  آبان ماه 1402 رقابت خود  امروز 1۵  از 
از  بعد  افزود:  انصاری  جابری  سعید  نمودند. 
تئاتر  جشنواره  دوازدهمین  اختتامیه  برگزاری 
استان البرز، 3 اثر صحنه ای و 1 اثر خیابانی به 
دبیرخانه جشنواره فجر اعلام می گردد. وی ادامه 
داد: امروز دشمن با استفاده از ظرفیت هنرهای 
نمایشی تئاتر، فیلم و پادکست گرفته تا داستان، 
دینی  معارف  بر ضد  ناجوانمردانه ای  هجمه ی 
و انقلابی ما آغاز کرده اند که می توانیم با هنر 
تئاتر که ابزار تأثیرگذار مقابله با جنگ نرم دشمن 
است، مقابله کنیم. مدیر کل فرهنگ و ارشاد 
داشت:  اظهار  خاتمه  در  البرز  استان  اسلامی 
از محمود سرباز، معاون هنری و سینمایی و 
همکاران ایشان، هیأت داوران، انجمن نمایش 
این  برگزاری  اندرکارن  دست  و  عوامل  کلیه  و 
رویداد مهم تشکر و قدردانی می نمایم. گفتنی 
است دوازدهمین جشنواره تئاتر استان البرز از 
تاریخ 1۵ تا 18 آبان ماه 1402 در کرج در دو محل 
تئاتر شهر و سالن سیروس صابر برگزار می شود.

ارائه تسهیلات وخدمات به نوآوران 
و فناوران استان یزد

خدمات  معاون  مقدم-  صادقی  سیما  یزد- 
و فناوری پارک علم و فناوری یزد گفت :مرکز 
نوآوری یزد در راستای پرورش ایده های نووخلاق، 
و  آموزان  دانش  از  را  گوناگونی  حمایت های 

دانشجویان ایده پرداز وفناور دارد.
 نصیری زاده افزود: مرکز نوآوری یزد از سال 
83 به عنوان نخستین مرکز نوآوری کشورفعالیت 

خود را آغاز کرده است.
به منظور پرورش  وی تصریح کرد:این مرکز 
ایده های نو و کاربردی، با حمایت از افراد خلاق 
و نوآور بستری مناسب ایجاد کرده و از اجرای 

ایده های نو حمایت می کند. 
نصیری زاده ادامه داد:پرداخت تسهیلات مالی 
بلاعوض، ارائه انواع خدمات مشاوره تخصصی، 
مشاوره کسب و کار و ارائه امکانات ازمایشگاهی 
و کارگروهی کمک به ثبت اختراع از خدمات و 

حمایت های این مرکز است.
مشاور و مربی مرکز نوآوری یزد هم، در ادامه 
بیان داشت:تاکنون بیش از دو هزار ایده دانش 
آموزی و دانشجویی در این مرکز مورد پذیرش و 

حمایت قرار گرفته است.
درخشان افزود:از طرح های ارائه شده به این 
مرکز ۵00 طرح پایان یافته که ماحصل آن ۵0 

شرکت دانش بنیان و فناور بوده است.

دفتر  افتتاح  آئین  در  فروش  شیشه  منصور 
منطقه ای مدیریت یکپارچه حوضه آبریز زاینده رود 
ضمن محکوم کردن جنایات رژیم صهیونیستی در 
آبریز  حوضه  جامع  مطالعات  داشت:  اظهار  غزه، 
زاینده رود که طی 20 سال اخیر صورت گرفته است 
از دفتر منطقه ای مدیریت یکپارچه  و بهره برداری 
حوضه آبریز زاینده رود، ساخت نرم افزار برای رصد 
داده های اطلاعاتی حوضه و تشکیل گروه نظارت و 
ارزیابی و شاخصه های حکمرانی اقدامی در جهت 

احیای زاینده رود است.
به  توجه  با  کرد:  خاطرنشان  حال  عین  در  وی 
مصوبات شورای عالی آب که قبلاً مصوب شده بود 
انتظار داریم در دفتری که تشکیل شده از کارشناسان 
حوضه آبریز در اینجا حضور داشته باشند تا مسائل 

و چالش های زاینده رود را از نزدیک لمس کنند.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان افزود: 
در اصفهان با کشاورزانی مواجه هستیم که در پیچ 
و خم تصمیمات در حوزه آب، گرفتار می شوند و 
این درحالی است که خواسته آنان اجرای مصوبات 
شورای عالی آب است. شیشه فروش با بیان اینکه 
اصفهان در شرایط خاصی قرار دارد، ابراز داشت: 
هوای  روز  جاری ۵3  سال  ابتدای  ماهه  شش  در 
ناسالم در شهر اصفهان داشتیم که علت آن خیزش 
کانون های گردوغبار بود و همین امروز هیچ استان 

کشور شرایط آلودگی هوای اصفهان را ندارد.
مطالعات درخصوص کانون های  کرد:  اضافه  وی 
اعلام  طبق  و  شده  انجام  اصفهان  گردوغبار 
امسال  رود  زاینده  رودخانه  خشکی  کارشناسان، 
سبب شکل گیری کانون های جدید گردوغبار شده و 

این مسئله برای ما بسیار اساسی است.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری، فرونشست 
زمین در اصفهان را ابر چالش این استان دانست 
و خطاب به رئیس حوضه آبریز زاینده رود گفت: 
فرونشست زمین در مدیریت بحران زلزله خاموش 
اساس مطالعات سه ساله ای  بر  و  عنوان می شود 
که تیم سازمان زمین شناسی کشور در استان انجام 
دادند نرخ فرونشست در اصفهان بین چهار تا 18 

سانتیمتر بوده است.
گزارش های  طبق  اینکه  بیان  با  فروش  شیشه 
شرکت آب منطقه ای سالانه یک متر افت آب در 
دشت های اصفهان اتفاق می افتد، خاطرنشان کرد: 
29 دشت استان اصفهان تحت تأثیر کم آبی شدید 
است و ما تقریباً هر روز و یا هفته ای یک بار گزارش 
شکستی لوله های آب و فاضلاب را در اصفهان داریم 

که تاثیرپذیری این شرایط از فرونشست در دست 
مطالعه است.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با بیان 
اینکه 40 مدرسه در استان تحت تأثیر فرونشست 
بوده و 20 مدرسه تخلیه شده است، افزود: اماکن 
مسکونی، راه ها و اراضی کشاورزی اصفهان تحت 

تأثیر فرونشست زمین هستند.
اخیر  اینکه طی سال های  بیان  با  شیشه فروش 
بیش از 100 هزار هکتار اراضی حاصل خیز استان 
کشت نشده است، اظهار داشت: راه اندازی دفتر 
زاینده رود و طرح  آبریز  یکپارچه حوضه  مدیریت 
اما وقتی  جامع حوضه آبریز کاری ارزشمند است 
اثر آن بر سر سفره کشاورز و حقابه دار نباشد، ما 
بیان  با  با مطالبات کشاورزان هستیم. وی  مواجه 

اثر  بر  امسال درختان اصفهان  و مرداد  تیر  اینکه 
تنش آبی دچار خزان زودرس شدند، گفت: 10 هزار 

هکتار باغات حاصلخیز اصفهان دچار خزان شد.
اصفهان  استانداری  بحران  مدیریت  مدیرکل 
تصریح کرد: شاید فراموش کرده ایم اما هم اینک 99 
درصد تالاب گاوخونی خشک است درحالی که طبق 
مطالعات انجام شده 17۶ میلیون مترمکعب در زمان 
خشکسالی حقابه دارد که اگر بصورت اولیه تأمین 

شود به احیای این پهنه تالابی کمک خواهد کرد.
شیشه فروش با بیان اینکه امسال منشأ بخشی 
و  بود  گاوخونی  تالاب  از  اصفهان  گردوغبار  از 
مردم ورزنه کنار آنجا متحمل رنج می شوند، افزود: 
برای حقابه ها توجه لازم را داشته باشیم؛ حقابه های 
قانونی زیست محیطی زاینده رود و گاوخونی و فضای 

سبز شهر اصفهان و کشاورزان مطالبه ما است.
از  برای بسیاری  نیرو  اراده وزارت  ادامه داد:  وی 
استان ها مشخص بوده است و تأمین آب قم، همدان 
و خوزستان انجام شد و این بار نوبت اصفهان است 
و باید مطالعات حوضه زاینده رود عملیاتی شود و 

جز تغذیه آب زیرزمینی و انتقال آب راهی نیست.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان خطاب 
به رئیس حوضه آبریز زاینده رود، گفت: این مطالبه 
به حق را برای اصفهان داریم که وزارت نیرو برنامه 
راهبردی برای اصفهان مشخص کند؛ هم اینک 310 
روستا در این استان با تانکر آبرسانی می شود و لازم 
است برنامه استراتژیک با فاز اقدام برای احیای زاینده 
رود داشته باشیم که این مهم پیش تر در شورای عالی 

آب نیز تصویب شد.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان:

و برنامه راهبردی برای اصفهان مشخص کند وزارت نیر
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با اشاره به وضعیت فرونشست زمین و خشکیدگی تالاب گاوخونی گفت: لازم است وزارت نیرو برنامه 

راهبردی برای آب اصفهان مشخص کند.

در اصفهان با 
کشاورزانی 

مواجه هستیم 
که در پیچ و 

خم تصمیمات 
در حوزه آب، 

گرفتار می شوند 
و این  در 

حالی است که 
خواسته آنان 

اجرای مصوبات 
شورای عالی 

آب است

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز :
تردد خودروها به پل تاریخی برغان آسیب می زند

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز تردد خودرو ها از 
روی پل تاریخی برغان را باعث آسیب به این پل دانسته و گفت: نیاز 
به جابجایی تردد خودروها از روی پل تاریخی است و مذاکراتی برای 
این منظور صورت گرفته است.  به گزارش روابط عمومی اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز رحیم خاکی با اشاره 
به بازدید از روستای زیبای برغان که به همراه بخشدار، شورای بخش 
،دهیار و مسئولان راهداری انجام شد، گفت:  این روستا از جاذبه 
های زیبای طبیعی و تاریخی برخوردار است که گردشگران بسیاری 
را به خود جذب می کند.  به گفته مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی البرز پل تاریخی این روستا متعلق به دوران صفوی و یکی از آثار 
تاریخی ارزشمند این روستا است که در سال 82 به ثبت ملی رسیده است.  خاکی با بیان اینکه این 
پل نیاز به حفاظت و جابجایی بار ترافیکی دارد، گفت: تردد خودروها از روی پل صفوی باعث آسیب 
به بدنه و عرشه پل شده و پی این پل متزلزل شده که نیازمند تعامل با دستگاه های مرتبط برای تعیین 
مسیر جایگزین است.  او با اشاره به اینکه تعاملاتی برای جابجایی تردد خودروها انجام شده، گفت: طی 
مذاکرات صورت گرفته، قرار بر این شد که مسئولان مرتبط طرحی را برای جابجایی محل تردد خودروها 
از روی پلی جایگزین انجام دهد تا این پل تاریخی بیش از این در معرض تهدید و خطر نباشد و پل فقط 
برای عبور و مرور پیاده مورد استفاده قرار بگیرد .  او همچنین با بیان اینکه این پل با توجه به آسیب های 
وارده نیازمند مرمت است، اظهار کرد: پیگیری ها برای تأمین اعتبار مرمت اضطراری پل از منابع استانی 
یا ملی در حال انجام است.  خاکی در خصوص حفاظت از میراث طبیعی برغان تصریح کرد: طرح 
حفاظت از چنار کهنسال برغان که در فهرست میراث طبیعی کشور به ثبت رسیده به عنوان اولین طرح 

حفاظت از درختان طبیعی تاریخی در کشور به وزارت متبوع ارسال شده است.

سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج :
اعتبارنامه اساس نامه های سازمان های شهرداری کرج تمدید شد

سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج از تمدید اعتبارنامه اساسنامه های  
سازمان های وابسته به شهرداری که در قالب ماده ۵4 فعالیت می کنند 

تا پایان سال خبر داد .
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورای اسلامی شهر کرج ؛ عمار 
ایزدیار در پایان یکصد و چهل و یکمین جلسه رسمی شورای اسلامی 
شهر  در جمع خبرنگاران به تشریح اهم مصوبات این جلسه پرداخت 
و اظهارداشت: طی مصوبه شورای اسلامی شهر تعدادی از سازمان 
های شهرداری بعد از تصویب سازمان شهرداری ها در سال آینده به 

صورت ماده 84 یعنی به طور مستقل اداره خواهند شد. 
سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج اذعان کرد: به اتفاق آراء اعضای شورای 
شهر ، پیرو ماده 71 قانون شهرداری ها و همچنین بند 10 ماده 80 قانون انتخابات و تشکیلات شوراهای 
اسلامی شهر، مقرر شد شهرداری کرج صورت جامع درآمد هزینه شش ماهه ابتدایی سال 1402 که در 

کمیسیون تلفیق به تصویب اعضا رسیده بود، ارائه نماید.
ایزدیار در بخش دیگری از سخنانش تصریح کرد: در راستای حمایت از یک مرکز درمانی و به جهت 
توسعه فعالیت ها و ارائه خدمات بهتر به شهروندان شریف کرج به اتفاق آراء اعضای شورای شهر با 

تقاضای صددرصد سطح اشغال زمین این مرکز درمانی موافقت شد.
سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج در خصوص ساختمان فرهنگی اجتماعی فرهنگسرای الغدیر 
شهرداری بیان کرد : طی بازدیدی که اعضای شورای شهر کرج از مرکز فرهنگی، اجتماعی الغدیر واقع 
در منطقه آق تپه داشتند، مقرر شد مبلغ 140 میلیارد ریال ردیف این پروژه به 1۶0 میلیار ریال افزایش 
یابد تا با تسریع در تکمیل این ساختمان، در پایان سال شاهد تجهیز و  بهره برداری از این مرکز در 

منطقه کمتر برخوردار آق تپه باشیم.

رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل ترافیک شورای اسلامی شهر کرج خبر داد
آغاز عملیات اجرایی مسیر ویژه اتوبوس حدفاصل حصارک تا شهید سلطانی

رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل ترافیک شورای اسلامی شهر کرج از 
آغاز عملیات اجرایی مسیر ویژه اتوبوس حدفاصل حصارک تا پایانه شهید 

سلطانی خبر داد.
حسین مهاجری این اقدام را در راستای اجرای سیاست های شورای 
دوره ششم و مدیریت شهری در بخش حمل و نقل همگانی و ارائه 
تسهیلات مناسب به شهروندان و همچنین اصلاح الگوی مصرف 
استفاده از معابر شهر عنوان كرد و اظهارداشت: کارگاه اجرایی این 
مسیر تجهیز شده و عملیات اجرایی آن از حصارک آغاز که پس از عبور 
از 17 ایستگاه  )مجموعا 34 ایستگاه در دوطرف( به ایستگاه پایانه شهید 

سلطانی ختم می شود.
وی با بیان اینکه اجرای این طرح از میدان حصارک آغاز و تا پل فردیس ادامه دارد، اذعان کرد:طول 

پروژه حدود 30 کیلومتر است که به صورت رفت و برگشت پیش بینی شده است.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل ترافیک شورای اسلامی شهر کرج به اصلاح هندسی برخی از 
نقاط پروژه اشاره کرد و افزود: سه راه پست خانه و ابتدای بلوار گلستان و لوپ سه راه گوهردشت از 

نقاطی هستند که در حال اجرای عملیات اصلاح هندسی این مسیر هستند.
مهاجری با بیان اینکه اجرای مسیر ویژه اتوبوس تندرو در خیابان شهید بهشتی، سرفاصله زمانی 
اتوبوس ها در آن مسیر کاهش یابد و سطح سرویس مناسبی از حمل و نقل عمومی در اختیار 

شهروندان محترم قرار گیرد.
به گفته عضو شورای اسلامی شهر کرج؛ با اجرای این مسیر ویژه، سرعت و مطلوبیت ناوگان حمل و 
نقل همگانی در این مسیر كه یكی از مسیرهای شریانی شبكه معابر کرج محسوب می شود، افزایش و 

زمان سفر در این محدوده كاهش می یابد.

رئیس حوضه آبریز زاینده رود:

رئیس حوضه آبریز زاینده رود با اشاره به نرخ بالای فرونشست 
در دشت اصفهان -برخوار، گفت: مسئله اول مدیریت یکپارچه 
حوضه زاینده رود فرونشست و پس از آن محیط زیست و معیشتی 
در اولویت است. علیرضا الماسوندی در آئین افتتاح دفتر منطقه ای 
مدیریت یکپارچه حوضه آبریز زاینده رود با بیان اینکه برنامه وزارت 
نیرو برای این حوضه این است که مشکلات به حداقل برسد، اظهار 
داشت: باید توجه داشت که در مطالعات جامع حوضه آبریز زاینده 
رود متغیرهای بسیاری از جمله اقلیم، مسائل اقتصادی، اجتماعی، 
فرهنگی، امکانات و ابزارآلات بررسی شده است که اگر بتواند 70 

درصد مطلوبیت داشته باشد مطالعات کاملی است.
تدقیق منابع و مصارف کشاورزی حوضه آبریز زاینده رود

وی به نبود آمار دقیق از وضعیت آب کشاورزی در حوضه زاینده 
رود در گذشته اشاره کرد و گفت: تدقیق منابع و مصارف در بخش 
کشاورزی با استفاده از مطالعات قبلی ایستگاه های زیرزمینی و 
داده های بلندمدت و کوتاه مدت و تغییرات الگوی کشت و توسعه 
اراضی انجام شده است. رئیس حوضه آبریز زاینده رود با بیان اینکه 
بالغ بر 300 هزار هکتار اراضی کشاورزی از آب های سطحی و زیر 
زمینی این حوضه منتفع می شوند، خاطرنشان کرد: آب شرب چند 
استان و صنایع بزرگی که با نیاز آبی زیاد در اصفهان شکل گرفتند 

از زاینده رود تأمین می شود.
الماسوندی با اشاره به اینکه یکی از راه های تأمین منابع زاینده رود 

استفاده از آب های نامتعارف و انتقال آب دریا است، اظهار داشت: 
شرکت آب صفه مجری طرح خط انتقال آب دریا است که فاز یک 
آن انجام شود می توان منابعی را آزاد کرد که مصروف مسائل زیست 
محیطی و آب زیرزمینی حوضه آبریز زاینده رود می شود و برنامه 
توسعه ای نداریم. وی با بیان اینکه طرح های انتقال آب نیز در صدد 
است که مسائل زیست محیطی حوضه را در قالب طرح جامع 
حوضه آبریز زاینده رود تأمین کند، ادامه داد: ۶4 کارگروه متشکل 
از دو استان چهارمحال و بختیاری و اصفهان و کارشناسان در طرح 
مطالعات جامع حوضه آبریز زاینده کار کردند و این مطالعات یکی از 

مطالعات بسیار دقیق در سراسر دنیا است.
نرخ فرونشست در مناطق مرکزی اصفهان و برخوار بالاست

رئیس حوضه آبریز زاینده رود افزود: در طرح مطالعات جامع 
حوضه آبریز زاینده رود ۶ مدل در نظر گرفته شده است و مدل 
فرونشست زمین و مطالعات احیا و تعادل بخشی و مدیریت مصرف 
و آبی که در تعادل حوضه قرار می گیرد، به این طرح ضمیمه شده 
است. الماسوندی با اشاره به اینکه نرخ فرونشست زمین در مناطق 
مرکزی اصفهان و به ویژه برخوار بالا است، اضافه کرد: باید توجه 
داشت که نرخ فرونشست در این مناطق کم شده است اما نه به 
دلیل اینکه کاری شده بلکه تحکیم لازم در لایه های زمین صورت 

گرفته و گستره آن به لحاظ شعاعی افزایش یافته است.
وی تصریح کرد: مسئله اول مدیریت حوضه زاینده رود فرونشست 

و پس از آن محیط زیست و معیشتی در اولویت است.
وی تاکید کرد: در طرح مطالعات جامع حوضه آبریز زاینده رود که 
انجام دادیم و برخی کشورهای خارجی همکاری کردند ۶ مدل و به 
همراه مطالعات فرونشست انجام و مطالعات کشاورزی تدقیق شد 
کارهای  و  سوابق  از  استفاده  با  کاملی  اطلاعاتی  لایه های  که 

میدانی بدست آمده است.
مشارکت ذی نفعان حوضه زاینده رود در تصمیم گیری ها

رئیس حوضه آبریز زاینده رود زاینده رود ادامه داد: بر اساس 
این مطالعات جامع، برنامه های اقدام در مرکز دیسپاچینگ )دفتر 
مختوم  رود(  زاینده  آبریز  حوضه  یکپارچه  مدیریت  منطقه ای 
مشارکت  تصمیم گیری با  و  سازی  تصمیم  برنامه  و  شد  خواهد 

همه ذی نفعان و دی متخلفان صورت خواهد گرفت.
الماسوندی با بیان اینکه حل مسئله زاینده رود برای کشور بسیار 
مهم است، اظهار داشت: تلاش می کنیم که مسئله گاوخونی در حد 

اکولوژیک منطقه حل شود.

نصب 13 هزار کنتور هوشمند بر چاه های پروانه دار
وی با بیان اینکه وزارت نیرو از سال قبل اقداماتی را در حوزه 
مدیریت مصارف و تعادل بخشی آغاز کرده است، خاطرنشان کرد: 
از آذر ماه سال گذشته تا کنون 13 هزار کنتور فهام روی چاه های 
اصفهان و حوضه زاینده رود نصب شده است که داده های آنها در 
مرکز دیسپاچینگ )دفتر منطقه ای مدیریت یکپارچه حوضه آبریز 
زاینده رود( هر 1۵ دقیقه یک بار پایش می شود و برای هر مشترکی 
یک برنامه در نظر گرفته شده است که میزان مصارف به او پیامک 
از حد مجاز برداشت داشته باشد اخطار داده  اگر بیش  شده و 
می شود. رئیس حوضه آبریز زاینده رود افزود: با همکاری آستان 

قدس ۶ هزار کنتور دیگر بر چاه های استان اصفهان نصب شد.
منطقه ای  در دیسپاچینگ )دفتر  اینکه  به  اشاره  الماسوندی با 
مدیریت یکپارچه حوضه آبریز زاینده رود( مصارف سطحی و زیر 
زمینی و تحلیل هایی که در ارتباط با روان آبهاست، قابل رصد است، 
افزود: هم اصفهان و هم چهارمحال و بختیاری موضوع پنهانی از یک 
دیگر ندارند و از این رو همه ذی نفعان می توانند از طریق اپلیکیشن 
موبایلی که بزودی راه اندازی می شود، به داده های حوضه آبریز 

زاینده رود دسترسی داشته باشند. دسترسی داشته باشند.
وجود ۵20 ایستگاه پمپاژ ثابت بین سد زاینده رود تا سد چم آسمان
وی خاطرنشان کرد: ۵20 ایستگاه پمپاژ ثابت حد فاصل سد زاینده 
رود تا سد چم آسمان در دو استان اصفهان و چهارمحال و بختیاری 
وجود دارد که هم وضعیت تمامی این چاه ها با هر میزان برداشتی 
که دارند، قابل رصد است و برداشت ها مشهود و مدیریت می شود 

تا توزیع عادلانه آب را داشته باشیم.
رئیس حوضه آبریز زاینده رود با بیان اینکه زاینده رود مولودی 
جاری و ساری بود و از بین رفت، تصریح کرد: مدیریت یکپارچه 
سایر  اقدامات  نیازمند  آن  احیای  و  رود  زاینده  آبریز  حوضه 
دستگاه هاست؛ بخشی از کشاورزی ما همچنان سنتی است و با 
وجود شبکه و بندهای انحرافی، تعداد زیادی کشت سنتی داریم که 
کماکان به شیوه کرِت بندی صورت می گیرد و حتماً لازم است روی 

راندمان آب کشاورزی در حوضه زاینده رود کار کرد.
الماسوندی تاکید کرد: طرح جامع حوضه آبریز زاینده رود برنامه 
اقدامات پنج ساله است و در مدل سناریوی مطلوب گذاشته شده 
و در این بازه شاهد یک جریان دائمی در زاینده رود و حداقلی در 
 70 تا   ۶0 محیطی  زیست  نیاز  گاوخونی براساس حداقل  حوضه 

درصد و پایداری جریان زاینده رود خواهید بود.

ود است ونشست اصفهان مسئله اول مدیریت یکپارچه حوضه آبریز زاینده ر فر


